
Zápis ze 7. schůze kolegia děkana konané dne 22. 11. 2023 

v dolní zasedací místnosti budovy Ke Karlovu 3 

(akademický rok 2023/2024) 

 

Přítomni: 

 

V. Dolejší, Z. Doležal, J. Franc, V. Kuboň, M. Kulich, M. Rokyta, J. Sgall, B. 

Svobodová, M. Žák;  

L. Skrbek on-line do 11:20 

j. h. A. Farkaš (SKAS) do 10:18, P. Michálek (vedoucí SB) od 10:31 

 

Zasedání bylo zahájeno v 9:00 hodin. 

Zápis nezachycuje průběh jednání chronologicky, jednotlivé body jsou do příslušných rubrik 

řazeny podle věcného obsahu. 

 

 

A) PŘEDŘAZENÉ BODY  

 

Děkan 

a) V rámci vládního konsolidačního balíčku došlo ke změně ve znění zákona 

o vysokých školách, v jejímž důsledku bude odvod do sociálního fondu činit od 

1. ledna 2024 pouze 1 %. Dne 29. 11. 2023 se uskuteční schůzka děkana a tajemnice 

s vedoucími PERS a HOSP a se zástupcem odborové organizace MFF UK 

a předsedou fakultního senátu. Proberou, jak se změny promítnou do hospodářské 

situace fakulty. Tajemnice očekává informace z RUK. 

  

Tajemnice 

b) (Navazuje na bod B4a zápisu z KD konaného dne 27. 9. 2023 a další.) Česká 

podnikatelská pojišťovna vypověděla fakultě smlouvu, od 15. 12. 2023 musí být 

uzavřena nová pojistná smlouva, na přechodnou dobu jednoho roku, na základě 

veřejné soutěže. Urychleně byla vyhlášena VZMR, osloveny všechny pojišťovny 

na trhu, nabídky lze podat do 27. 11. 2023. Současně se buď připraví nová veřejná 

soutěž na dlouhodobé pojištění fakulty, nebo následné připojení se fakulty 

k pojišťovně, kterou vysoutěžila UK.  

 

KD vzalo dále na vědomí, že děkan kontaktoval viníka pojistné události, která 

přinesla výše popsané následky. Věc bude předmětem jednání fakultní náhradové 

komise.  

 

   

B) K PROJEDNÁNÍ, KE SCHVÁLENÍ 

 

1. VĚDA A ZAHRANIČNÍ STYKY 

 

Prod. Z. Doležal 

a) KD projednalo žádost studenta 4. ročníku doktorského studia, studijního oboru 

Biofyzika, chemická a makromolekulární fyzika, o udělení stipendia na studijní 

pobyt na Brown University a doporučilo ji. (Podklady byly mezi materiály.) Na 

dotaz prod. M. Kulicha, o jaký typ stipendia jde, sdělil prod. Z. Doležal, že 

stipendium hradí Brown University.  
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b) Donatio Universitatis Carolinæ Chair: KR UK vybralo celkem pět témat, z toho 

dvě témata pocházejí z MFF UK (Mathematical modelling of multicomponent 

systems, Kvantové počítače, kvantové simulátory a kvantová informace). Nyní 

přichází druhé kolo výběru, a to zaslání nominace konkrétního kandidáta, T: do 7. 

12. 2023. OGAP spolupracuje s kandidáty obou témat. Děkan byl z RUK písemně 

vybídnut, aby potvrdil připravenost fakulty finančně se podílet. Prod. Z. Doležal 

připraví pro KD dne 6. 12. 2023 informaci, jak dopadla jednání s žadateli.  

 

c) (Navazuje na bod C1m zápisu z KD konaného dne 8. 11. 2023.) Připomínky 

k návrhu nového zákona o výzkumu, vývoji, inovacích a transferu znalostí je nutné 

zanést do tabulky na sharepointu (adresář VEDA+ZS\Zakon 130) nejpozději do 

čtvrtka 23. 11. 2023, 10:00 hod. Na stejném místě jsou všechny materiály, samotný 

zákon je v souboru "ma_ALBSCWXEC3V3.docx”, přejmenovaném v hlavní 

složce na „zakon_zneni_ma_ALBSCWXEC3V3.docx“. Prod. Z. Doležal v textu 

nenašel nic, k čemu by se cítil být povolán mít připomínky. Děkan návrh přečetl 

zběžně, neformálně diskutoval s nám. Dolečkem. Přítomný zástupce SKAS 

upozornil na vyplácení stipendií doktorandům, v souvislosti s podmínkami GAČR 

coby poskytovatele. Jeho podnět může být uplatněn formou dotazu na RUK. 

 

Děkan 

d) Žádost pror. Krištoufka o nominaci zástupců fakult do Pracovní skupiny pro 

monografie v rámci Systému výkonových ukazatelů: v předepsaném termínu, tj. do 

20. 11. 2023, nominoval děkan do této skupiny prof. RNDr. Jana Trifaje, CSc., DSc. 

KD návrh schválilo per rollam 10. 11. 2023, prof. Trlifaj se svou nominací také 

souhlasil. Pracovní skupina bude mít dva hlavní úkoly: i) diskutovat a případně 

navrhnout úpravu aktuálního seznamu CRISTIN; ii) diskutovat a případně 

navrhnout úpravu Soutěže vysoce kvalitních monografií na UK.  

 

 

2. STUDIJNÍ ZÁLEŽITOSTI 

 

Prod. V. Kuboň 

a) Národní metodický kabinet: nominace do konce listopadu 2023. (Výpis z e-mailů 

o NMK byl v materiálech.) Prod. V. Kuboň oslovil kolegy z didaktických pracovišť 

fakulty (doc. J. Robovou, doc. Z. Drozda a doc. V. Žáka), jakmile dostane jejich 

odpověď, pošle návrhy na RUK.   

Stalo se po KD: S nominací souhlasili doc. Robová a doc. Žák, nominace byla dne 

30. 11. 2023 odeslána prorektorce Martínkové. 

 

b) KD vzalo na vědomí informaci, že kvůli personální nouzi zřejmě nebude v blízké 

budoucnosti zabezpečena výuka studijního programu Počítačová grafika a vývoj 

her (magisterský program a specializace v rámci bakalářského programu). Prod. 

V. Kuboň se 23. 11. 2023 sejde s vedoucím KSVI doc. T. Dvořákem. Věc si vynutí 

změnu akreditace. Prod. J. Sgall sdělil, že situací se podrobně zabývalo kolegium 

informatické sekce. Vzhledem k příliš vysokým finančním nárokům potenciálních 

vyučujících se kolegium sekce smířilo s tím, že program bude zredukován pouze 

na Počítačovou grafiku.  

 

 

https://essuk.is.cuni.cz/ost/posta/brow_spis.php?cislo_spisu1=579728&cislo_spisu2=2023&doc_id=1004510668
https://cuni.cz/uk-34.html
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Prod. M. Kulich 

c) (Navazuje na bod 2f zápisu z KD konaného dne 8. 11. 2023.) Ustanovení 

požadavků na odevzdávání tištěných výtisků bakalářských a diplomových prací 

v připravovaném děkanově opatření. Názory na potřebu tištěných výtisků se na 

fakultě zásadně liší, a to nejen mezi sekcemi, ale i uvnitř některých pracovišť. 

Informatická sekce je zajedno v tom, že tištěné výtisky nejsou potřeba a mohou být 

zrušeny. Matematická sekce a většina fyzikální sekce vyjadřuje potřebu alespoň 

jeden fyzický výtisk u obhajoby mít, zároveň však striktně odmítají požadavek, aby 

tento výtisk zajistilo pracoviště nebo předseda komise. Ze tří variant, které prod. 

M. Kulich navrhl, kolegium doporučilo tuto: 

i) studenti matematických, fyzikálních a učitelských programů přinesou na 

obhajobu jeden výtisk v jakékoliv vazbě; 

ii) studenti informatických programů výtisk odevzdávat nemusejí, předseda 

komise ale zajistí dostupnost práce během obhajoby/členům komise, 

v elektronické nebo tištěné podobě. 

Návrh opatření děkana, jehož součástí je ustanovení o odevzdávaných závěrečných 

pracích, předloží proděkani M. Kulich a V. Kuboň kolegiu tak, aby děkan mohl 

dokument odeslat 11. 12. 2023 na program jednání prosincového fakultního senátu. 

 

3. EKONOMICKÉ ZÁLEŽITOSTI 

 

Tajemnice 

a) KD schválilo žádost doc. M.  Kozáka, řešitele projektu ERC, o investice ve výši 

278 000 Kč (bez DPH) z rozpočtové položky FRIM pro tento rok. Jedná se o nákup 

softwaru nutného pro programovatelnou kontrolu elektronového mikroskopu nad 

rámec standardních uživatelských funkcí, který vědecký tým doc. Kozáka potřebuje 

pro provedení některých typů fyzikálních experimentů s novým mikroskopem 

pořízeným v letošním roce. Žádost a vyjádření vedoucího HOSP byly 

v materiálech. KD při této příležitosti diskutovalo o očekávaných nárocích na 

investice a o hospodaření s prostředky FRIM (vedoucí SB vypracoval přehled). 

Prod. J. Franc by uvítal, např. jako součást/přílohu rozpočtu, tabulku, která by 

ukazovala půjčky sekcím a stav vratek.  

 

b) Požadavek na nákup licence M365, na příští rok vyšší o 200 ks: pí tajemnice 

vyjasní, prostřednictvím odd. PSíK, opodstatněnost pořízení dalších licencí 

(jmenný seznam uživatelů) a výklad termínu „používat“ licenci.  

Stalo se po KD: Dr. P. Zakouřil poskytl tento výklad: „Jakmile se zaměstnanec 

z jakéhokoli důvodu chce/musí do M365 přihlašovat (a je jedno, zda mu stačí online 

služby, anebo potřebuje těžké klienty), tak se počítá a je nutné mu platit (v rámci 

EES - bez EES to funguje jinak) A3 licenci." 

 

c) KD schválilo návrh opatření děkana „Vymezení relevantní entity a výzkumných 

infrastruktur“. Potřeba tohoto dokumentu vyplynula ze závěrů posledního interního 

auditu.  

Stalo se po KD: Bylo vydáno Opatření děkana č. 17/2023, viz: 

https://www.mff.cuni.cz/cs/vnitrni-zalezitosti/predpisy/opatreni-

dekana/opatreni-dekana-c-17-2023 

 

d) Pronájmy, zapůjčení prostor MFF UK 

https://essuk.is.cuni.cz/ost/posta/brow_spis.php?cislo_spisu1=579728&cislo_spisu2=2023&doc_id=1004510668
https://www.mff.cuni.cz/cs/vnitrni-zalezitosti/predpisy/opatreni-dekana/opatreni-dekana-c-17-2023
https://www.mff.cuni.cz/cs/vnitrni-zalezitosti/predpisy/opatreni-dekana/opatreni-dekana-c-17-2023
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i) Žádost společnosti Pfizer o možnost natočit v budově na Karlově sekvence 

pořadu/filmu zamýšleného jako poděkování vědcům v různých oborech: 

vzhledem k tomu, že obsah natáčení je spojen s propagací vědy a nebude spojen 

s žádnou reklamou firmy, KD věc schválilo. Za plnou cenu nájmu.  

ii) Externí žádost o pronájem prostor v budově na MS na gamejam  od pátku do 

neděle 26.-28. 1.: KD schválilo, za plnou cenu nájemného.   

 

4. PROVOZ A ROZVOJ 

 

Prod. L. Skrbek (on-line), prezenčně přítomen P. Michálek, vedoucí SB  

a) KD souhlasilo, aby děkan zahájil s AS fakulty jednání o krátkodobé finanční půjčce 

fakultám UK sídlícím v Hradci Králové (LF, FarmF). Jde o výpomoc na stavbu 

kampusu Mephared. 

 

b) KD přijalo navržený koncept stravování na MS, jak ho prezentoval vedoucí SB. Na 

základě toho vznikne podrobnější návrh, který by posloužil jako podklad pro 

vypsání veřejné soutěže na dodavatele. Cenový odhad očekává vedoucí SB dostat 

příští týden.   

 

5. PERSONÁLNÍ A MZDOVÉ ZÁLEŽITOSTI 

 

Tajemnice 

a) KD nemělo námitky proti třem návrhům interních výnosů. Jsou to: 

i) Opatření děkana „Stanovení organizace zajištění bezpečnosti práce a ochrany 

zdraví při práci“.  

ii) Opatření děkana „Stanovení organizace zabezpečení požární ochrany“.  

iii) Opatření tajemníka, kterým se stanoví podmínky požární bezpečnosti při 

svařování, nahřívání živic v tavných nádobách a dalších činnostech, které by 

mohly způsobit požár nebo výbuch.   

Děkan 

b) Etický kodex MFF UK: návrh, ve znění po jednání s odborovou organizací, 

předložil děkan na program listopadového zasedání fakultního senátu (29. 11.). 

Vědecká rada fakulty dostane dokument k projednání na program svého zasedání 

6. 12. 2023. Co se týká etické komise, děkan zamýšlí ustavit ji jako nový poradní 

orgán vedení fakulty, s tím, že do ní vplyne dosavadní komise pro etiku ve 

výzkumu. Složení komise bude předmětem jednání, předběžně po dvou 

reprezentantech každé ze sekcí.  

 

c) Druhá verze kariérního řádu fakulty byla dána k diskusi členům KD. Děkan je 

připraven sejít se se sekčními proděkany, případně dalšími zájemci z KD, na 

separátní schůzce.  

Stalo se po KD: Schůzka děkana se sekčními proděkany byla dohodnuta na středu 

29. 11. 2023, 14:30, v děkanově pracovně na Karlově.  

 

6. PROPAGACE 

 

Prod. M. Žák 

a) KD probralo některé body z dotazníku univerzitní komise pro udržitelnost, jejímž 

je za MFF UK prod. M. Žák členem. Jde o propagaci udržitelné dopravy, zahrnutí 

udržitelného rozvoje do strategických dokumentů fakulty, organizaci akcí 

https://essuk.is.cuni.cz/ost/posta/brow_spis.php?cislo_spisu1=579728&cislo_spisu2=2023&doc_id=1004510668
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propagujících udržitelný rozvoj atd. Při této KD vyhovělo požadavku, aby 

v každém poschodí objektu KO byla umístěna trojice nádob na tříděný odpad. Z: 

vedoucí SB.   

 

7. RŮZNÉ 

 

Děkan 

a) Plán realizace Strategického záměru MFF UK pro rok 2023: děkan požádal členy 

KD, aby začali připravovat podklady pro zprávu o plnění.  

 

b) Požadavek kancléřky UK, aby fakulty navrhly své zástupce do pracovní skupiny 

pro revizi vnitřních předpisů UK v návaznosti na novelu VŠZ. T: 22. 11. 2023. 

Příslušný e-mail z 13. 11. 2023 byl k dispozici mezi materiály. V pracovní skupině 

pro studijní předpisy je za MFF UK proděkan pro koncepci studia (viz KD 11. 10. 

2023, bod B2a.). Pro práci ve skupině pro revizi vnitřních předpisů nabídla své síly 

tajemnice fakulty, děkan ji tedy navrhne.  

 

Tajemnice 

c) Skříňka v karlínské knihovně: tajemnice informovala, že ani po výzvách 

k příslušnému studentovi se nepodařilo dosáhnout toho, aby skříňku vyklidil. 

Skříňka bude tedy vyklizena správkyní budovy v Karlíně, za přítomnosti jednoho 

svědka.   

 

C) PRO INFORMACI 

 

1. VĚDA A ZAHRANIČNÍ STYKY 

 

Prod. Z. Doležal 

a) Habilitační řízení a řízení ke jmenování profesorem 

i) Aktuálně na MFF UK běží celkem 18 obnovených řízení (12 habilitačních 

a 6 profesorských), návrh na složení komisí pro tato řízení bude předložen 

vědecké radě fakulty na jejím prosincovém zasedání. Prod. Z. Doležal zatím 

od pror. Kuklíka nezaznamenal žádnou odezvu ohledně administrování 

obnovených řízení (znovu podpisy členů komisí pod stanovisky apod.).   

ii) S výjimkou informatických oborů jsou všechny ostatní obory na MFF UK 

akreditovány.  

iii) Na jednání VR MFF UK dne 6. 12. 2023 je zařazeno řízení ke jmenování doc. 

Libora Barta profesorem.   

iv) Rada NAÚ požaduje, aby UK předložila kontrolní zprávu o přijetí 

deklarovaných vnitřních norem upravujících pravidla a postupy při střetu 

zájmů jednotlivých orgánů, zejména rektora, prorektorů, děkana, proděkanů 

a členů komisí působících v habilitačních řízeních a řízeních ke jmenování 

profesorem. T: k 31. prosinci 2023. RUK připravuje odpověď formou vydání 

nově připravovaného opatření rektora ke střetu zájmů.  

 

b) (Navazuje na bod B1b zápisu z KD konaného dne 27. 9. 2023 a další.) Cooperatio: 

doc. V. Petkevič bude působit na FF UK i nadále, s úvazkem 0,5 FTE, zůstává tak 

zástupcem FF UK v radě vědní oblasti Cooperatio/Computer Science.  

 

c) Granty ERC 

https://essuk.is.cuni.cz/ost/posta/brow_spis.php?cislo_spisu1=579728&cislo_spisu2=2023&doc_id=1004510668
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i) Dne 7. 11. 2023 byly podány 3 návrhy ERC StG, 15. 11. 2023 pak 3 návrhy 

ERC SyG. Vyhodnocení by mělo být známo na jaře 2024. 

ii) Příští uzávěrka projektových návrhů ERC připadá na 12. 12. 2023, jde 

o výzvu ERC Consolidator. Za MFF UK budou projektový návrh podávat dva 

žadatelé. Oba kandidáti již mají od RUK přislíbený závazek hostování ERC 

grantu. K tomu podotkl prod. J. Franc, že ani jeden z žadatelů s ním věc 

nekonzultoval, co se týká případných požadavků na investiční nákupy. Prod. 

Z. Doležal je k tomu tedy vybídne.   

iii) Dne 15. 11. 2023 se uskutečnil Národní informační den ERC. Do ERC 

pipeline MFF UK pro StG se v této souvislosti nově zaregistrovali dva 

pracovníci MFF UK.  

 

d) MSCA: jsou připravovány 4 návrhy MSCA Doctoral Networks s uzávěrkou 28. 11. 

2023.  

 

e) Erasmus: informatická sekce získala grant Erasmus - Gamebadges (Partnerships for 

Innovation), koordinátorem je Metropolia University of Applied Sciences, 

Helsinky. Na MFF UK se projektu účastní KSVI (Mgr. David Šosvald, dr. Lukáš 

Kolek). V rámci Univerzity Karlovy na grantu spolupracuje také FF.  

 

f) GAČR: nová výzva pro podávání slovinsko-českých projektů, termín pro 

odevzdání vyprší 19. 1. 2024, informace byla rozeslána via ogap-l. 

 

g) Výzvy MŠMT 

i) INTER-EXCELLENCE II, výzva ČR - Izrael: termín pro odevzdání 

projektových návrhů posunut o 2 měsíce, tj. do 15. 1. 2024; z MFF UK budou 

podány 4 projektové návrhy. 

ii) Do 30. 11. 2023 pro výzvu LUABA24 (ČR - Bavorsko) z programu INTER-

EXCELLENCE II se na fakultě připravuje 9 projektových návrhů. 

iii) Stále jsou otevřeny a diskutovány/zjišťovány podmínky výzev INTER-

EUREKA z programu INTER-EXCELLENCE II (3 veřejné soutěže = síť 

EUREKA, Japonsko, Brazílie).  

h) GAUK: do 21. kola soutěže bylo podáno celkem150 přihlášek, z toho (F: 96, I: 31, 

M: 23).   

 

2. STUDIJNÍ ZÁLEŽITOSTI 

 

Prod. M. Kulich 

a) Cenu ministra školství, mládeže a tělovýchovy získal Bc. Samuel Jankových, 

student programu Fyzika. Více na webu zde:  

https://www.mff.cuni.cz/cs/verejnost/aktuality/ministr-skolstvi-ocenil-

studenta-matfyzu 

 

3. EKONOMICKÉ ZÁLEŽITOSTI 

 

Tajemnice 

a) (Navazuje na bod B3d zápisu z KD konaného dne 25. 10. 2023.) Mezi materiály 

v úložišti je požadovaný přehled o opožděně odevzdaných podkladech k účetní 

závěrce 2022.  

 

https://essuk.is.cuni.cz/ost/posta/brow_spis.php?cislo_spisu1=579728&cislo_spisu2=2023&doc_id=1004510668
https://www.mff.cuni.cz/cs/verejnost/aktuality/ministr-skolstvi-ocenil-studenta-matfyzu
https://www.mff.cuni.cz/cs/verejnost/aktuality/ministr-skolstvi-ocenil-studenta-matfyzu
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4. PROVOZ A ROZVOJ 

 

Prod. L. Skrbek (on-line), prezenčně přítomen P. Michálek, vedoucí SB  

a) (Navazuje na bod C4a,b zápisu z KD konaného dne 25. 10. 2023.)  

i) OP JAK/ERDF: proběhla schůzka, na které zástupci firmy Altron představili 

dokumentaci pro stavební povolení související s „HPC“ (dr. Z. Mašín). Vše 

probíhá podle schváleného harmonogramu. Dne 16. 12. 2023 dodá Altron 

finanční podklady, ke kontrole je dostane vedoucí OGAP kvůli rozpočtu. 

Kompletní dokumentace by měla být 17. 12. 2023. 

ii) Inženýring na HTC pro dotčené orgány státní správy (DOSS): čeká se na 

poslední potřebné vyjádření, konkrétně od Hasičského záchranného sboru. 

Jinak je vše připraveno pro podání na Stavební úřad pro Prahu 8. Situace 

nasvědčuje tomu, že stavba bude moci být zahájena až v příštím roce. 

Fyzikální sekce tedy pravděpodobně 1 mil. Kč letos na HTC neproinvestuje. 

 

b) V budově Vývojových dílen v trojském areálu budou probíhat práce na rozšíření 

serverovny podle následujícího harmonogramu: 20. 11. 2023 v 9:00 začátek návozu 

technologie, ve dnech 20. -24. 11. 2023 instalace v serverovně. Následně pak bude, 

s pomocí autojeřábu, na střechu osazen a posléze zapojen do systému chlazení tzv. 

chiller.  

 

c) OCTOPUS: odstávka trvala dva týdny, nyní systém funguje. KD vzalo na vědomí 

výklad vedoucího SB, jak komplikované je zajistit provoz tohoto již poměrně 

letitého systému, zvlášť po instalaci nových kotlů na vytápění.  

 

d) Po komentáři vedoucího SB vzalo KD na vědomí plánovanou rekonstrukci parku 

a komunikací u Nuselského mostu poblíž budov Ke Karlovu 3 a Ke Karlovu 5 

(plánek a vyjádření byly k dispozici v materiálech).  

 

Koord. M. Vlach 

e) Partnerský program: končící smlouvy s partnery jsou v jednání, v případě dvou 

firem není zatím znám názor partnerské firmy na případné prodloužení, v jednom 

případě nemá fakulta novou kontaktní osobu, dalších pět smluv má dobré 

předpoklady pro uzavření partnerství.   

 

f) Připravuje se šetření, jak je MFF UK vnímána zaměstnavateli jejích absolventů. Do 

věci je zapojena Katedra sociologie FF UK (dr. Vinopal + 2 studenti, z šetření 

pravděpodobně vznikne diplomová práce na FF UK). 

 

g) (Navazuje na bod C4k zápisu z KD konaného dne 8. 11. 2023.) Memorandum 

s CUIP: zatím bez posunu, paralelně probíhá jednání o dalších dvou smlouvách 

s CUIP. Průběžně se řeší otázka duševního vlastnictví a jeho transferu, platby 

Úřadu průmyslového vlastnictví půjdou pilotně via CPPT UK. 

 

Děkan  

h) Kampus Albertov 

i) Aktualizace Interní dohody a Vize budoucího uspořádání: jednání s tímto 

programem je svoláno na úterý 5. 12. 2023, 15:00 hodin, na RUK. Zúčastní 

se děkan, tajemnice a doc. Stráský.  

https://essuk.is.cuni.cz/ost/posta/brow_spis.php?cislo_spisu1=579728&cislo_spisu2=2023&doc_id=1004510668
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Stalo se po KD: Na schůzce byl diskutován dokument týkající se vize 

uspořádání Biocentra kampusu Albertov. Další schůzka bude 30. ledna 2024. 

ii) Financování v rámci ERDF, schůzka na RUK ve čtvrtek 16. 11. 2023, děkana 

zastoupili prod. J. Franc a doc. J. Stráský. Děkan byl připojen distančně. KD 

vyslechlo aktuální informace. Prod. J. Franc znovu požádal, aby mu OGAP 

poslal rozdělení financí mezi pracoviště fyzikální sekce.  

 

i) Projekt ESF („měkké finance“; zvyšování úrovně studia např. formou kursů 

pedagogické kompetence, úvodního kurs pro studenty 1. ročníku): OGAP nemá 

pracovní kapacitu na koordinaci tohoto projektu, prod. M. Kulich rovněž tak. Prod. 

Z. Doležal probere s vedoucí OGAP možnosti personálního posílení oddělení, 

včetně možnosti najmout si externí profesionální firmu.  

 

Tajemnice 

j) Stávka Univerzity za klima: akce proběhla klidně, i přes mírné nedodržení času 

dohodnutého pro opuštění a úklid prostor v budově na MS. Další v bodu sub C6f 

tohoto zápisu. 

 

k) Dne 13. 11. 2023 proběhla schůzka Pracovní skupiny k digitalizaci. Byla 

zhodnocena implementace modulu „Nepřítomnosti“ (NEP) a proběhl sběr podnětů 

na digitalizaci pro příští rok. Shrnuty jsou takto: 

i) Konference: vytvoření konference, přihlášení účastníků, vygenerování 

platebních podkladů, přijetí platby za účast (vč. platby kartou), spárování 

platby a zobrazení, kdo z účastníků už má zaplaceno. 

ii) Návrhové listy: umožnit provádění změn on-line (např. od následujícího 

měsíce) skladby mezd, zejm. kvůli různým projektům atd. 

iii) Elektronická podpisová kniha (EPK): prezentace, jak vypadá nová EPK + 

případné nacenění za napojení ke stávajícím modulům.  

Jeden podnět se týkal také studijní agendy, tajemnice ho poskytne studijním 

proděkanům. Do Vánoc proběhne informační schůzka se zástupci vysoutěžené 

firmy, s ukázkami, co je možné. Následně bude navržen plán digitalizace na rok 

2024. Zájem o účast na schůzce projevil prod. Z. Doležal, kvůli digitalizaci agendy 

grantů a konferencí. Prod. V. Dolejší se dotázal na pokrok ve vývoji modulu na 

zpracování konkursů od firmy DERS. Děkan informoval, že společnost DERS má 

smlouvu s UK, hodinový objem je téměř vyčerpán a další požadavky na firmu 

vývoj ještě zpomalují; podle děkanových informací, získaných od představitelů 

UK, se k uzavření nové smlouvy mezi UK a DERS neschyluje.  

 

5. PERSONÁLNÍ A MZDOVÉ ZÁLEŽITOSTI 

 

Děkan 

a) Návrhy na prodloužení smluv OA a AVP projedná VR dne 6. 12. 2023. 

 

6. PROPAGACE 

 

Prod. M. Žák 

a) Veletrh Gaudeamus Brno: jako doplnění nedávno podané informace informoval 

prod. M. Žák, že podle závěrečné zprávy se akce zúčastnilo 28 343 návštěvníků, 

což ve srovnání s počtem návštěvníků vloni znamená nárůst o 668 osob. 

 

https://essuk.is.cuni.cz/ost/posta/brow_spis.php?cislo_spisu1=579728&cislo_spisu2=2023&doc_id=1004510668
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b) DOD. Příprava: k 16. 11. 2023 bylo organizačně zajištěno posílení dopravy, 

technika, programy a další tiskoviny, doprava materiálu, food truck atd., 

s vybranými pracovišti dojednány detailní požadavky (1 expozice o vývoji 

počítačových her byla na přání pracoviště zrušena). Registrováno cca 500 osob, 

výzva směrem k fakultním školám neměla letos velký ohlas, OPMK pokračuje 

v propagaci akce i nadále (Instagram, Facebook), nepříznivě se projevil zákaz FB 

zobrazovat reklamu osobám mladším 18 let (omezuje to oslovení cílové skupiny), 

přesto je vývoj registrací podobný jako v roce 2022.  

V době konání KD už mohl prod. M. Žák konstatovat, že akce zaznamenala 

historicky nejvyšší návštěvnost. Více o DOD na fakultním webu zde: 

https://www.mff.cuni.cz/cs/verejnost/aktuality/matfyz-navstivili-zajemci-o-

studium 

 

c) Dne 6. 11. 2023 se uskutečnil Den s experimentální fyzikou v režii FYKOS, zahájila 

ho tajemnice Ing. B. Svobodová, nevyskytly se žádné významnější komplikace. 

 

d) Dne 13. 11. 2023 proběhla, za poměrně značného zájmu, přednáška doc. Karla 

Olivy.  

 

e) Dne 14. 11. 2023 se Mgr. L. Veverka zúčastnil setkání s výchovnými poradci 

zahraničních středních škol (Indie, USA, Kanada, Uzbekistán, Kazachstán, Gruzie, 

Turecko, Itálie a další), kteří doporučují svým studentům různé možnosti studia 

v zahraničí. Akci pořádal RUK. Jde o zajímavou možnost/příležitost oslovit 

zahraniční studenty, byť její dopady budou spíše dlouhodobé. Řízené osobní 

rozhovory (po cca 5 min.) vytvářejí dobrý prostor pro propagaci fakulty i pro 

odpovědi na dotazy. Všichni výchovní poradci dostali brožuru o studiu na Matfyzu 

a životě v Praze (v AJ), přijali ji velmi pozitivně; jiné fakulty UK podobným 

komplexním materiálem nedisponují.  

 

f) Monitoring tisku neukázal žádný zásadní ohlas studentské stávky za klima v noci 

z 15. na 16. 11. 2023 v budově MFF UK na Malé Straně. 

 

g) (Navazuje na bod C6c zápisu z KD konaného dne 27. 9. 2023.) Dotisk informačních 

propagačních brožur o MFF UK. Postup prací na aktualizaci brožury propagující 

studium informatiky byl domluven s prof. O. Čepkem. K dalším třem brožurám 

nemá OPMK žádnou zpětnou vazbu (ani od Mgr. A. Farkaše osobně, ani v nějakém 

jiném souhrnném stanovisku). Na zasedání přítomný A. Farkaš přislíbil poslat 

poznámky k brožuře o studiu fyziky, což se následně stalo.  

 

h) Dotace MŠMT na podporu nadané mládeže: příprava k podání žádostí pokračuje, 

v případě soutěží byl sice termín pro podání prodloužen do 12. 12. 2023, ale OPMK 

pracuje na dokumentech tak, aby za fakultu byly žádosti podány v původním 

termínu, tzn. do 30. 11. 2023.  

 

Koord. M. Vlach/děkan 

i) Připravuje se „centrální“ memorandum (míněno memorandum, které uzavře 

Univerzita Karlova) s organizací Elixír do škol, MFF UK spolupracuje na propagaci 

a při podpoře spolupráce v oborových didaktikách, na akcích v Didaktikonu apod. 

Oblastmi spolupráce jsou fyzika, chemie a informatika, zapojeny budou také PřF 

UK a PedF UK. Připravované memorandum rozhodně nemá ohrozit vlastní 

https://essuk.is.cuni.cz/ost/posta/brow_spis.php?cislo_spisu1=579728&cislo_spisu2=2023&doc_id=1004510668
https://www.mff.cuni.cz/cs/verejnost/aktuality/matfyz-navstivili-zajemci-o-studium
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spolupráci MFF UK s Elixír do škol. Podrobnosti má přinést schůzka v lednu 2024. 

Prod. V. Kuboň se uvolil být za MFF UK (dočasnou) kontaktní osobou.   

 

 

7. RŮZNÉ 

 

a) Pozvánky 

i) Pozvání na Noc fakulty, kterou pořádá Právnická fakulta UK dne 15. 11. 2023, 

bylo doručeno e-mailem 14. 11. 2023 odpoledne. Děkan MFF UK se omluvil, 

ze zdravotních důvodů. 

ii) Debata s prezidentkou Slovenské republiky Z. Čaputovou dne 16. 11. 2023 

v Modré posluchárně, určená studentům UK: s ohledem na krátkost času 

(děkan byl osloven vedoucí organizačního oddělení RUK e-mailem z 9. 11. 

2023) se podařilo získat účast pouze tří studentů MFF UK. Jména a kontakt 

na studenty zaslal Kanceláři rektorky děkan. 

iii) Slavnostní otevření Supply Chain Resilience Center (SCRC) v pátek 24. 11.  

2023 od 9:30 ve Vlasteneckém sále Karolina. Pozvánku obdržel děkan. 

(Nahráno mezi materiály.) 

iv) Mzn. konference Posílení Čechů v institucích EU: Co nám přinesl uplynulý 

rok? Koná se v pátek 1. 12. 2023 od 9:30 ve Vlasteneckém sále Karolina. 

Pozvánku obdržel děkan jako člen RKR UK. (Nahráno mezi materiály.) 

v) Jednodenní workshop dr. Ivany Schnur Pioneering the Future: Journey 

Through Medical Innovations, koná se ve dvou termínech: 5. 12. 2023 

(primárně pro lékařské fakulty) a 7. 12. 2023 (ostatní fakulty). Pozvánku 

obdržel děkan a členové RKR UK. Děkan rozeslal celému kolegiu.  

 

b) Vedoucí SB informoval, že RUK (pracovní skupina pro facility management), 

připravil návrh na přejmenování budov a areálů Univerzity Karlovy. Namátkou 

uvedené příklady nového označení objektů MFF UK, kdy karlovský areál jaksi 

splynul s Albertovem a ten trojský by dostal pojmenování podle Pátkovy ulice, 

kolegium přesvědčilo o tom, že k návrhu je žádoucí vznést písemné námitky. Z: P. 

Michálek.  

 

c) Děkan informoval, že prezident ČR dnes podepsal vládní konsolidační balíček. 

Tajemnice fakulty se zúčastní dne 14. 12. 2023 školení ohledně důsledků 

konsolidačního balíčku, pak poskytne kolegiu prezentaci.  

 

d) Na dotaz prod. J. France, zda nějak pokročila nová administrace DPČ a DPP, sdělila 

pí tajemnice, že RUK stále neposkytl potřebné vzory, a proto si je fakulta vyhotoví 

sama. Na nedávné poradě tajemníků u kvestora UK bylo dohodnuto, že na práci 

v délce do 1 měsíce a při výši honoráře do 10 tis. Kč lze uzavírat dohodu; týká se 

zaměstnanců v rámci UK. Situaci monitoruje a příslušné pokyny připravuje 

tajemnice ve spolupráci s PERS.  

 

 

Zasedání skončilo v 12:36 hodin. 

 

Zapsala: 

T. Pávková 

https://essuk.is.cuni.cz/ost/posta/brow_spis.php?cislo_spisu1=579728&cislo_spisu2=2023&doc_id=1004510668

